
Tisztelt Szabó András Levente! 

 

Dunavarsány polgármestereként és országgyűlési képviselőjeként szíves megkeresésére az alábbi közös 

tájékoztatást áll módunkban adni. 

Mindenekelőtt megköszönjük, hogy a közösségi médiában komoly erőfeszítéseket tesz annak 

érdekében, hogy Dunavarsány lakossága minél több hasznos információra tegyen szert, továbbá, hogy 

fórumot biztosítson arra, hogy az itt élők a településsel kapcsolatos gondolataikat, ötleteiket, 

problémáikat, üzleti ajánlataikat meg tudják osztani egymással. Kívánjuk, hogy az Ön által felügyelt 

oldal minél jobban elérje azon célját, hogy az itt élők releváns és hiteles információkhoz jussanak, 

valamint, hogy az ötlet- és eszmecserék a közösség tagjainak és egészének a javát szolgálják anélkül, 

hogy az infokommunikáció lehetőségével visszaélve a platformot egyesek öncélú hangulat- és 

gyűlöletkeltés, valamint önös érdekek érvényesítésére használják. 

Köszönjük továbbá, hogy a felmerült kérdések mielőbbi megválaszolása érdekében, az információ 

gyűjtése során nemcsak a médiában felröppenő hírekre és egyéb értesülésekre hagyatkozott, hanem 

kérdéseivel bizalommal fordult hozzánk is. Bízunk benne, hogy az alábbi információknak köszönhetően 

az Önben és a lakosságban felmerült kérdések megválaszolást nyernek. 

Mindenekelőtt fontos rögzíteni, hogy Dunavarsányon a település és a vasút sorsa és élete a kezdetektől 

fogva összefonódik. A település múltja iránt érdeklődők tudhatják, hogy Dunavarsány esetében nem a 

vasútvonalat építették a településhez, hanem Kisvarsány településrész lakói döntöttek úgy, hogy a 

nagyobb települések és a főváros elérhetősége érdekében otthonukat minél közelebb építik a 

vasútállomáshoz. Ez persze nem jelenti azt, hogy akárkinek ne legyen joga arra, hogy – bármilyen ok 

vagy érdek mentén – a vasútfejlesztést ellenezze, mindazonáltal a Budapest-Belgrád vasútvonal-

fejlesztést úgy beállítani, mint egy, a város életét önkényesen megnehezítő újdonság, a legkevésbé sem 

megalapozott. 

Fontos hangsúlyozni, hogy polgármesterként és parlamenti képviselőként elsődlegesen Dunavarsány 

Várost és az itt élőket képviseljük. Tesszük ezt a Városházán, a Parlamentben és abban a politikai 

közösségben is, amelyik jelenleg parlamenti többséggel és kormányzási legitimációval rendelkezik. 

Elmondhatjuk, hogy bár tisztában vagyunk azzal, hogy a vasútfejlesztés és annak későbbi működése 

okozhat némi kellemetlenséget és nehézséget az itt élők számára, ugyanakkor Dunavarsány múltját, 

jelenét és jövőjét figyelembe véve nem látjuk okát annak, hogy egy olyan fejlesztést ellenezzünk, amely 

dunavarsányi gyermekek és felnőttek százainak fog reménység szerint korszerű és gyors közlekedési 

lehetőséget biztosítani, ezzel számos családnak megkönnyítve a munkába és iskolába járást. 

Dunavarsány és a térség képviselőjeként valamennyi polgár érdekét kell és szeretnénk képviselni, így 

elutasítunk minden olyan megközelítést, amely az autósokat a tömegközlekedéssel élők, a 

tehetősebbeket a korlátozott anyagi lehetőségekkel rendelkezők, a helyben dolgozókat és inaktívakat a 

Budapesten dolgozók és tanulók fölé helyezi. Éppen ezért arra biztatunk mindenkit, hogy a 

vasútfejlesztéssel kapcsolatban ne felejtsék el, hogy az több száz közösségünkhöz tartozó család érdekét 

is szolgálja, nem beszélve annak nemzetgazdasági és környezetvédelmi jelentőségéről. 

Konkrét kérdéseire válaszolva tájékoztatjuk, hogy a vasútfejlesztés nem állt le sem hivatalosan, sem 

pedig gyakorlatilag. Azt gondoljuk, hogy nem igényel különösebb magyarázatot az, hogy egy több, mint 

150 kilométeres nyomvonal mentén folyamatban lévő beruházás során akadnak olyan napok, amikor 

egy néhány kilométeres (Dunavarsány) szakaszon nincsen munkavégzés vagy éppen a munkagépek 

máshol látnak el szolgálatot. Ami a leállással kapcsolatos médiaközléseket illeti, arra kérünk mindenkit, 

hogy azt kellő óvatossággal kezeljék, hiszen azok célja sokszor nem a hiteles tájékoztatás, hanem öncélú 

figyelemfelkeltés, félrevezetés vagy nyilvánvaló politikai akció. Ahogy azt Lázár János miniszter által 

vezetett ÉKM is nyilatkozta, nincsen szó a fejlesztés leállásáról. 



Mivel nem történt levonulás és leállás nem kaptunk semmilyen értesítést. 

Mivel nincsen levonulás és leállás, annak okáról sem tudunk tájékoztatást adni. 

"Ez most így marad?" kérdésére azt tudjuk válaszolni, hogy igen, a fejlesztés folytatódik és bízunk 

benne, hogy Dunavarsány közössége minél hamarabb egy korszerű, gyors és környezetkímélő közösségi 

közlekedési lehetőséggel gazdagodik, megkönnyítve ezzel családok százainak életét és nem utolsó 

sorban tehermentesítve a közutak forgalmát. 

A tervek szerint az építkezés a 2025. évben fejeződik be. Jelenleg nincsen tudomásunk arról, hogy a 

tervezett dátum tolódna, de egy ekkora beruházásnál nincs mód arra, hogy a befejezés idejét pontosan 

meghatározzák. Reménységünk szerint a fejlesztés fennakadás nélkül halad tovább és a tervezett időben 

átadásra kerül. 

Az építkezés része a kis sorompónál található átjáró visszaalakítása és a földmunkák befejezése is, így 

annak külön határideje nem lett meghatározva. Meggyőződésünk, hogy a forgalmi dugók elkerülése 

érdekében célszerűbb, ha a kis sorompónál lévő átjáró még a jelenlegi, átmeneti állapotában is 

használható. Kérjük, hogy ezt az átjárót kellő óvatossággal használják. Amennyiben pedig a kis átjáró 

használata kockázatot jelent a gépjármű állapotára, akkor javasoljuk, hogy a nemrégiben megépített, 

ideiglenes nagy átjárót használják. 

A projektum beruházója, tehát felelőse a MÁV Zrt. 

Biztosíthatunk mindenkit, hogy a fejlesztés lezárást követően mindent meg fogunk tenni annak 

érdekében, hogy – miként ez a fejlesztés előtt is történt – a vasút mellett található sáv fákkal és 

virágokkal borított terület legyen. Ami a friss levegőt illeti, meggyőződésünk, hogy akkor lesz 

Dunavarsányon igazán jó levegő, ha minél többen használni fogják a környezetkímélő, kötöttpályás 

közlekedést, aminek alapvető feltétele, hogy a fejlesztés megvalósuljon. 

Fentiek fényében tisztelettel kérjük Önt, hogy továbbra is működjön együtt abban, hogy Dunavarsány 

lakosságához eljussanak ennek a beruházásnak a várható pozitív hatásai is, és az átmeneti nehézségek, 

dezinformációk és rémhírek, valamint politikai hangulatkeltések ne gátolják meg őket abban, hogy 

együtt örüljünk már most annak, hogy belátható időn belül településünk egy jelentős lépést tesz a 

fejlődés útján. Meggyőződésünk, hogy ennek jóérzése nagyban megkönnyíti az átmeneti 

kellemetlenségek tolerálását. 
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